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Protokół
z obrad

XVI Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 27 września 2012 roku w godz. od 1200 do 1445 w Urzędzie Miasta Chełmno, 
sala nr 102, odbyły się obrady XVI Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli:

Radni Rady Gminy w liczbie 14 na 15 ogółem. Obrady prawomocne; 
1. Elżbieta Zawal;
2. Lech Orzech;
3. Jan Kaczmarczyk;
4. Krzysztof Madej;
5. Krystyna Janowska
6. Grzegorz Sobieralski;
7. Zygmunt Urtnowski
8. Kazimierz Pasiński;
9. Mieczysław Urbański;
10. Bogusław Kiełbasiewicz;
11. Zbigniew Kłos;
12. Henryk Krzywdziński;
13. Piotr Mikrut;
14. Ilona Sądel-Gredecka.

Oraz zaproszeni goście:
1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno;
2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
4. Krzysztof Zawadziński – kier. Ref. RBG;
5. Alicja Polak – kier. GOPS;
6. Edward Rączka – Radca Prawny;
7. Anna Woelke – protokolant

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych
radnych i pracowników UG.
Na podstawie listy obecności (Zał. Nr 1) stwierdził quorum.

Ad. 3.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia (Zał. Nr 2).
Do porządku nie zgłoszono uwag. 

Ad. 4.
Przedstawienie uchwał Rady Gminy Chełmno podjętych na poprzedniej Sesji oraz
sprawozdania z ich realizacji. (Zał. Nr 3)
Sprawozdanie z realizacji uchwał przedstawiła P. Woelke. Do sprawozdania nie zgłoszono
uwag.



Ad. 5. 
Interpelacje i zapytania.
P. Wójt przedstawił odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji.
P. Przewodniczący poprosił o przedstawianie interpelacji.
Zgłoszono następujące interpelacje:

1. P.  Sądel  –  Gredecka  spytała  o  autokar  dowożący  dzieci  do  szkoły  – 
autobus zabierający dzieci z Parcelek i koło zlewni jest przepełniony, a 
dzieci poniżej 13 roku życia nie mogą stać w autobusie. Po czyjej stronie 
jest wina, po stronie gminy czy Veolii?
P.  Wójt  odpowiedział,  że  gmina  ma  obowiązek  dowozić  dzieci,  które 
mieszkają więcej niż 4 km od szkoły – starsze, a młodsze pow. 3 km. Tak 
naprawdę gmina nie powinna dowozić przynajmniej połowy tych dzieci. 
Poza  tym  są  to  autobusy  kursowe,  którymi  mogą  jeździć  wszyscy 
mieszkańcy  i  to  Veolia  ponosi  odpowiedzialność  za  dzieci.  P.  Wójt 
powiedział, że spróbuje rozmawiać z Veolią o większych autobusach.

2. P.  Janowska  prosi  by  zgłosić  do  PZD,  że  przy  wyjeździe  na  drogę 
powiatową  z  drogi  łączącej  Nowąwieś  Chełmińską  z  Dolnymi 
Wymiarami są zakrzaczenia, które ograniczają widoczność.

3. P. Urbański prosi by zgłosić do PZD, że na drodze powiatowej Górne 
Wymiary Łęg jest pozarywany asfalt (koło P. Brzezińskiego).

4. P. Zawal zgłosiła, że w Kałdusie koło P. Ćwika na drodze wojewódzkiej 
jest pozarywany asfalt.
P. Wójt odpowiedział, że Wojewódzki Zarząd Dróg nie reaguje na nasze 
interwencje, mają swoje harmonogramy prac i tego się trzymają.

5. P. Zawal prosi o ścięcie poboczy w Uściu, wyczyszczenie odpływów przy 
chodnikach.
P.  Wójt  odpowiedział,  że  będą pracownicy interwencyjny to  wszystko 
będzie zrobione.

6. P. Sądel – Gredecka spytała, czy gmina może wyegzekwować uprzątanie 
drogi przez rolników wyjeżdżających z pól po pracach polowych?
P.  Wójt  odpowiedział,  że  tylko  Policja  może  to  zrobić,  więc  w takiej 
sytuacji należy jedynie zawiadomić lub wezwać Policję.

7. P. Zawal zgłosiła, że w Kałdusie nie palą się lampy w centrum wsi.
P. Wójt odpowiedział, ze P. Sołtys już sprawę zgłosiła do P. Kensika.

 
Ad. 6.

Przedstawienie sprawozdania Wójt Gminy Chełmno i Komisji Rady Gminy Chełmno.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (Zał. Nr 4), do którego nie 
zgłoszono uwag.
P.  Przewodniczący poprosił  poszczególnych  Przewodniczących  komisji  o  przedstawienie 
sprawozdań, a sam przedstawił sprawozdanie z posiedzenia wspólnego komisji.
P.  Madej  –  sprawozdanie  komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa,  Gospodarki  Wodnej  i  Ochrony 
Środowiska.
P. Kłos – sprawozdanie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów.
Nie zgłoszono uwag do sprawozdań.

Ad. 7.
Informacja Wójta Gminy Chełmno o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2012 roku 
oraz informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Chełmno.

2



1) Przedstawienie  opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej 
informacji  Wójta  Gminy Chełmno z wykonania  budżetu  gminy za I  półrocze 
2012 roku.
P. Przewodniczący odczytał opinię RIO.
2) Rozpatrzenie  Informacji  Wójta  Gminy  Chełmno  o  przebiegu  wykonania 
budżetu za I półrocze 2012 roku – dyskusja. (Zał. Nr 5)
P.  Przewodniczący  powiedział,  że  komisje  zaopiniowały  sprawozdanie  wójta 
pozytywnie. 

Ad. 8.
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Chełmno na 2012 rok. (Zał. Nr 6 ).
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o przedstawienie korekty budżetu na 2012 rok.
P. Skarbnik przedstawiła zmiany do uchwały w budżecie na 2012 rok.
P. Przewodniczący przedstawił pismo PSP w Chełmnie w sprawie dofinansowania aparatu 
tlenowego (Zał. Nr 6a).
P. Wójt poinformował, ze planowane jest wprowadzenie tego punktu do korekty budżetu na 
kolejnej Sesji.
P.  Przewodniczący  odczytał  treść  uchwały,  poinformował,  że  została  pozytywnie 
zaopiniowana przez kom.  finansową i  poddał  ją pod głosowanie.  Wynik głosowania:  14 
„za”.

Ad. 9.
Uchwała w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Chełmno. (Zał. Nr 
7)
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o przedstawienie wieloletniej prognozy finansowej.
P.  Skarbnik poinformowała,  że prognoza  jest  bezpośrednio  związana  z  korektą  budżetu. 
Komisja Finansowa zaopiniowała ją pozytywnie. 
P. Przewodniczący odczytał  uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 10.
Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Chełmińskiego. (Zał. Nr 8).
P. Przewodniczący poprosił o uzasadnienie P. Wójta.
P.  Wójt  wyjaśnił,  ze  pomoc  finansową  w  wysokości  55  tys.  Przeznacza  się  na 
dofinansowanie  kosztów  przebudowy  drogi  powiatowej  –  Chełmno  –  Mniszek 
przebiegającej  przez  Gminę  Chełmno.  Powiat  Chełmiński  planuje  wykonanie  w/w 
inwestycji w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych.
Nie zgłoszono  uwag.
P. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 
14 „za”.

Ad. 11.
Uchwała w sprawie okręgów wyborczych. (Zał. Nr 9)
P. Przewodniczący poprosił o wyjaśnienie P. Wójta.
P. Wójt wyjaśnił, że ustawa Kodeks wyborczy narzuciła na gminy nowy podział na okręgi 
wyborcze.  Z  tego powodu,  zostały wyliczone  normy przedstawicielstwa  i  gmina  została 
podzielona na 15 okręgów. Do tej pory tych okręgów było 13.
Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał  uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”

Na Sesję przybyło 18 mieszkańców Nowych Dóbr.

Ad. 12.

3



Uchwała  w  sprawie  Planu  Odnowy Miejscowości Dolne Wymiary na lata 2012-
2019.  (Zał. Nr 10)
P. Wójt wyjaśnił,  że Plan Odnowy Miejscowości stanowi załącznik do wniosku o środki 
unijne. Zawarte w nim informacje dotyczące zgłaszanego przedsięwzięcia, a ujęte w tym 
planie  muszą  być  tożsame  z  informacjami  zawartymi  w  przedmiotowym  wniosku.  Stąd 
niezbędna  jest  zmiana  zapisów  w  planie  dotyczącym  zadania  pn.  „Budowa  ścieżki 
rowerowej Dolne Wymiary – Podwiesk”. W dniu 23 sierpnia br. Zmiany w planie przyjęło 
zebranie wiejskie sołectwa Dolne Wymiary.

Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 
14 „za”.

Ad. 13.
Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 
położonych w Starogrodzie, Dolnych Wymiarach i Podwiesku. (Zał. Nr 11)
P. Przewodniczący poprosił P. Wójta o wyjaśnienia.
P. Wójt wyjaśnił, że § 1 pkt 1 podlega skreśleniu ponieważ Rada Gminy Chełmno w dniu 9 
czerwca 2011 roku podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 
położonej w Starogrodzie, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 423/4 o pow. 
0.1682  ha,  stanowiącej  własność  Gminy  Chełmno,  na  nieruchomość  położoną  w 
Starogrodzie,  oznaczoną  w ewidencji  gruntów jako działka  nr  539/1  o pow. 0.1081 ha, 
stanowiącą własność Pani Urszuli  Michalak – Dombrowskiej.  Zmiany dokonano dnia 18 
grudnia  2012  roku.  Natomiast  zmiany  w pkt  2  i  4  wynikają  z  dokonania  podziału  na 
powiększenie nieruchomości  sąsiedniej, tj. w celu poszerzenia drogi.
Radni nie zgłosili pytań i uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał  uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 14.
Uchwała  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych  i  dworców,  których 
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Chełmno oraz warunków i zasad korzystania z 
tych przystanków.  (Zał. Nr 12).
P. Wójt wyjaśnił, że w roku 2011 weszła w życie Ustawa z dnia 16 grudnia 2010 roku o 
publicznym transporcie  zbiorowym.  Zgodnie  z  art.  15 ustawy organizator  transportu ma 
obowiązek określić przystanki komunikacyjne, których właścicielem lub zarządzającym jest 
jednostka  samorządu  terytorialnego  oraz  zasady  korzystania  z  nich.  Organizatorem 
transportu  zbiorowego  na  swoim  obszarze  jest  gmina,  do  niej  należy  wypełnienie 
powyższego  obowiązku.  Zasady  korzystania  z  przystanków  określono  w  sposób,  który 
powinien zapewnić  porządek i  bezpieczne  korzystanie  z  przystanków przez  podróżnych. 
Ustalenie opłaty na poziomie 0.05 zł ma na celu zapewnienie wpływów na pokrycie kosztów 
utrzymania i remontów przystanków oraz kosztów ich budowy, przebudowy i modernizacji.
P. Przewodniczący poprosił o pytania i uwagi. Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał tekst uchwały i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 
14 „za”.

P. Przewodniczący ogłosił 15 min przerwy
Od godz. 13.00 do 13.15

Po przerwie

Ad. 15.
Uchwała w sprawie utworzenia związku międzygminnego pod nazwą Związek Komunalny 
Gmin Powiatu Chełmińskiego.  (Zał. Nr 13)
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W  związku  z  nowelizacją  ustawy  o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z 
lipca 2011r. (Dz. U. Nr 152, poz. 897) nakłada się na organy gminy obowiązek organizacji 
odbioru odpadów komunalnych z całego terenu gminy i od każdego mieszkańca.  Gminy 
zobowiązane są rozpocząć realizację zapisów ustawy najpóźniej od dnia 1 lipca 2013 r. 
Sześć gmin powiatu chełmińskiego tj. Unisław, Stolno, Papowo Biskupie, Lisewo, Kijewo 
Królewskie i Chełmno postanowiło utworzyć Związek międzygminny pod nazwą „Związek 
Komunalny Gmin Powiatu Chełmińskiego” w celu wspólnej realizacji zadań wynikających 
z  zapisów  nowelizacji  ww.  ustawy.  Utworzenie  podmiotu  obsługującego  ok.  32  tys. 
mieszkańców przyczyni się do obniżenia kosztów odbioru odpadów od mieszkańców oraz 
zmniejszenia kosztów zatrudnienia w związku z obsługą nowego zadania.
Przystąpienie Gminy Chełmno do Związku pozwoli na zwiększenie skuteczności działań dla 
zapewnienia  czystości  na  terenie  Gminy  przy  relatywnie  mniejszych  kosztach  
w porównaniu z samodzielną realizacją zadań wynikających z ww. nowelizacji ustawy. 
P. Sekretarz powiedział, że radni otrzymali w materiałach wersję uchwały z 14 września, po 
tej dacie nadzór wprowadził jeszcze drobne zmiany w zapisach uchwały.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał poprawiona przez nadzór wojewody uchwałę i poddał ją pod 
głosowanie. Wynik głosowania: 14 „za”.

Ad. 16.
Uchwała w sprawie przyjęcia statutu Związku Komunalnego Gmin Powiatu Chełmińskiego. 
(Zał. Nr 14)
P. Przewodniczący poprosił P. Sekretarza o wyjaśnienia założeń statutowych.
P.  Sekretarz  wyjaśnił,  że  będzie  po  dwóch  przedstawicieli  z  każdej  gminy. 
Przedstawicielami tymi będą Wójta i osoba wybrana przez Radę Gminy. Osoby te tworzą 
Zgromadzenie,  które  wybiera  Zarząd.  Wszystkie  obowiązki  związane  z  gospodarką 
odpadami  przejmuje  Związek.  Jednym  członkiem  Zarządu  może  zostać  osoba  spoza 
etatowych członków.
P. Przewodniczący dodał, że kadencja Zarządu trwała będzie 4 lata.
P. Janowska spytała jakie będą stawki za śmieci?
P. Sekretarz powiedział, że nie wie ponieważ to ustali Zgromadzenie Stowarzyszenia.
Nie zgłoszono więcej pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę z poprawkami zgłoszonymi przez nadzór wojewody i 
poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 „za”.

Ad. 17.
Uchwała  w  sprawie  wyznaczenia  dodatkowego  przedstawiciela  Rady  Gminy  Chełmno  
w Zgromadzeniu Związku Komunalnego Gmin Powiatu Chełmińskiego. (Zał. Nr 15).
P.  Wójt  wyjaśnił,  że  w  związku  z  podjęciem  uchwały  w  sprawie  utworzenia  związku 
międzygminnego pod nazwą  Związek Komunalny Gmin Powiatu Chełmińskiego oraz na 
podstawie  art.  70  ust.  3  ustawy  o  samorządzie  gminnym  i  §  9  statutu  związku 
międzygminnego, rada gminy wybiera dodatkowego przedstawiciela  do  Zgromadzeniu w 
Związku. P. wójt proponuje P. Henryka Krzywdzińskiego.
P. Krzywdziński wyraził zgodę. Nie zgłoszono innych propozycji.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał  uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 18.
Rozpatrzenie wniosku mieszkańców wsi Nowe Dobra. (Zał. Nr 16)
P.  Przewodniczący  przedstawił  wniosek  mieszkańców  Nowych  Dóbr  w  sprawie 
asfaltowania drogi.
P. Przewodniczący oddał głos P. Sądel – Gredeckiej.
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CYT:  „W  związku  z  tym,  że  za  chwilę zostanie poddany pod głosowanie nowy plan 
modernizacji dróg jako osoba reprezentująca mieszkańców wsi Nowe Dobra i szczególnie 
tych dzięki którym punkt się pojawił na dzisiejszej sesji, chciałabym powiedzieć kilka słów 
na temat zaistniałej sytuacji i wytłumaczyć radnym skąd u tych ludzi taka determinacja.
Po pierwsze mieszkańcy wnioskowali o asfaltowanie przedmiotowej drogi już w roku 2003. 
Jako  dowód  przedstawiam  ksero  wniosku  kierowanego  do  ówczesnej  Rady  Gminy 
Chełmno.  Niestety  nie  otrzymali  żadnej  odpowiedzi.  Kolejny  wniosek  został  złożony  5 
miesięcy później przez ówczesna radną Barbarę Bułaś. Odpowiedź ze strony rady była taka, 
że niestety plan na lata 2004-2007 jest już zatwierdzony i droga zostanie ujęta w kolejnym 
planie. Jak się niestety okazało – plan sporządzony w roku 2007 przedmiotowej drogi nie 
przewidywał.  Mieszkańcy  odczuwali  niezadowolenie  z  tego  powodu,  ale  zrozumieli,  że 
gmina ma w tym okresie wiele innych wydatków związanych z zakładaniem wodociągów, 
które były priorytetowe na tamten czas, ponieważ skażona woda z ujęć dyskwalifikowała 
odbiór mleka od wielu gospodarzy.
Kolejny  plan  ustalony w roku 2009 również  pominął  wspomnianą  drogę.  Droga ta  jest 
traktowana  przez  niektórych  radnych  jako  „kolejna  równoległa”  chociaż  pewnie  nie  do 
końca zdają sobie sprawę, że przy tej drodze jest 37 domów, mieszka 130 osób, Ci ludzie są 
właścicielami  prawie  60  samochodów  czy  innych  pojazdów  mechanicznych.  Jeżeli  te 
pojazdy  zostaną  użyte  tylko  do  wyjazdu  do  pracy  i  powrotu  do  domu  to  droga  jest 
użytkowana przez nich min 120 razy dziennie. W związku z tym, że jest to droga łącząca 2 
drogi powiatowe jest ona intensywnie użytkowana przez mieszkańców innych wsi, rybaków, 
rolników,  dojeżdżających  do  swoich  pól,  co  zwiększa  jej  użytkowanie  o  kilkadziesiąt 
przejazdów.  Kilka  tygodni  temu  mieszkańcy  po  raz  kolejny  zwrócili  się  z  prośbą  o 
modernizację  ich drogi,  ale  tak jak w latach poprzednich dostali  odpowiedź z której  tak 
naprawdę nic nie wynikało. Po prawie 10 latach oczekiwań postanowili zawalczyć o dobro 
dla siebie i swoich dzieci. Zaczęli pytać komisję rolną jakimi kryteriami kieruje się przy 
wyborze dróg do utwardzenia lub asfaltowania. Ku ich zdumieniu okazało się, że do tej pory 
komisja nie ma konkretnych wytycznych i kryteriów do doboru dróg do planu.
Jeśli się przyjrzymy się drogom, które zostały ujęte w planie w roku 2009 to śmiało możemy 
stwierdzić,  że  mało  która  droga  może  być  przyrównana  do  naszej  pod  względem 
częstotliwości użytkowania oraz liczby osób przy niej mieszkających.
Wieś Nowe Dobra jest największą wsią w całej gminie a wyasfaltowana do tej pory droga to 
zaledwie 250 metrów na Parcelkach. Nijak to się ma do ilości mieszkańców oraz do pozycji 
jaką  Nowe  Dobra  zajmują  w  gminie.  Wszyscy  wiemy,  że  Klamry  są  również  bardzo 
atrakcyjne pod względem budownictwa, ale tam ludzie budują sobie domy i od razu mają 
drogę, a my mieszkamy tu od lat i doczekać się jej nie możemy.
Kilka razy w naszych wnioskach zwracaliśmy uwagę na uciążliwości  związane z  pyłem 
szlakowym  i  zakurzeniem  jakie  powstaje  podczas  nawet  powolnego  przejazdu  auta. 
Zapewne  nie  każdy z  was  ma  świadomość  tego,  iż  poza  tym że  jest  to  odpad  procesu 
hutniczego   to  zawiera  zanieczyszczenia  rud,  topniki  i  pewne  ilości  tlenków  metali. 
Pomimo, iż odpad ten według rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 21 marca 2006 
roku Dz.  U. z  2006 nr  49 poz.  356 jest  dopuszczony do wykorzystania  do wypełniania 
niecek jak również do utwardzenia powierzchni terenu. Żużel powinien być płukany w celu 
pozbawienia  frakcji  plastycznych  i  przede  wszystkim  powinien  posiadać  atest  –  czy 
posiada?  Tego nie  wiemy!  Martwimy się,  że 24 godz.  Na dobę wdychamy cała  tablicę 
Mendelejewa unosząca się wokół naszych domów. W tym momencie  Cisnie się na usta 
droga pańska w Starogrodzie Dolnym,  przy której  nikt nie mieszka ,  nikt  nie oddycha i 
nikomu tak naprawdę na niej nie zależy.
Na koniec chciałabym zwrócić uwagę również na fakt, że wymieniona droga jako jedna z 
nielicznych  w  gminie  dróg  szlakowych  posiada  nadany  numer  co  czyni  ją  ważniejszą 
spośród innych dróg szlakowych, ponieważ zalicza się w tym momencie do dróg lokalnych.
Mając na uwadze powyższe proszę o zrozumienie mieszkańców oraz ich oczekiwań. Proszę 
również nie traktować ich jako społeczeństwo które ma wyobrażenie, ze im się wszystko 
należy.  Kierując  się  dobrem  dla  ogółu  proszę  szanownych  radnych  o  pozytywne 
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przegłosowanie  propozycje  zmiany  planu modernizacji  dróg,  a  w  niedalekiej 
przyszłości o szybkie zaplanowanie zakończenia II etapu inwestycji.”

P.  Wójt  przedstawił  wypracowany  wraz  z  Komisją  Rolnictwa.  Leśnictwa,  Gospodarki 
Wodnej i Ochrony Środowiska plan dróg przeznaczonych do modernizacji – aktualizacja. 
(Zał. Nr 17)
P. Wójt dodał, że ten plan jest pewnym kompromisem. Według kalkulacji liczy na to, że w 
2014 roku uda się zrobić drogę koło tartaku w Nowych Dobrach a w roku 2015 właśnie 
drogę koło zlewni. 
P. Madej powiedział, że wszystkich ten plan nie zadowoli ale myśli, że 4 pozycja dla tej 
drogi  to  jest  wielki  sukces.  Komisja  wyszacowała,  że  będzie  zrobiony  najbardziej 
zabudowany odcinek drogi czyli ok. 800m. 
P.  Madej  przypomniał,  ze  w 2009  roku  był  robiony plan  modernizacji  i  przedstawiciel 
Nowych Dóbr nie miał nic przeciwko.
P.  Sądel  –  Gredecka  powiedziała,  że  problemem jest  to,  że  nie  ma  żadnych  kryteriów 
kwalifikacyjnych dróg.
P. Madej powiedział, że trudno jest ustalić takie kryteria, ponieważ każda droga ma swoją 
specyfikę.
P. Przewodniczący dopuścił do głosu P. Barbarę Bułaś mieszkankę Kolna.
P. Bułaś powiedziała, że droga koło zlewni została wprowadzona do planu w 2003 roku. W 
2004  roku  została  zdjęta   z  planu.  Zrobienie  tak  krótkiego  odcinka  drogi  nie  zadowoli 
rolników. Droga jest bardzo intensywnie użytkowana  przez rolników. Znajduje się tam ok. 
400ha ziemi. Rolnicy nie mają warunków do gospodarowania. W czasie powodzi pływali 
pontonami do domostw. W czasie jesieni i wiosny pojazdy grzęzną w błocie.
Głos zabrał P. Wojciech Kosiński. Powiedział, ze w związku z tym, że nie ma ustalonych 
kryteriów dla wprowadzania dróg do planu, ten plan zawsze będzie można zburzyć.
P. Janowska powiedziała, ze plan nie zawsze będzie aktualny. Ona tez pisała o modernizacje 
drogi i w ciągu 3 lat z 4 domów zrobiło się 16, dodatkową tą drogę o której mówi (droga w 
Nowejwsi Chełmińskiej) nadleśnictwo wywozi drzewo z lasu.

Nie zgłoszono więcej uwag.
P. Przewodniczący odczytał plan i poddał go pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za”, 1 
„wstrzymujący”.

Ad. 19.
Czynności końcowe obrad:

P.  Urbański  poprosił,  żeby  Wójt  zainteresował  się  sprawą  zniszczonych  dróg 
dojazdowych po modernizacji wałów przeciwpowodziowych.
P. Wójt zaprosił wszystkich na otwarcie boiska „Orlik”, które odbędzie się w dniu 
26 października br. 
P. Orzech poruszył sprawę stawki za wywóz śmieci. Powiedział, że w jego wsi są 
kontenery zbiorcze na śmieci, z których korzystają wszyscy mieszkańcy. Jest ich 
89, 23 gospodarstwa. W 2010 r koszt wywozu śmieci na osobę wyniósł 1.81, w 
2011 – 2.42 zł. W przeliczeniu na gospodarstwo było to 9.39 zł. Powiedział, że 
stawka ustalona  przez  Zgromadzenie  nie  może być  zatem większa jak 5 zł  na 
osobę.
P. Urbański apeluje do przedstawicieli  gminy w Związku o ustalenie stawki na 
minimalnym poziomie.

Nie zgłoszono więcej spraw.
Na tym obrady XVI Sesji zakończono.
Protokolant
............................
Chełmno, dnia 8.10.2012 roku.
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